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Farmaceutické firmy lobovaním na pôde EÚ poškodili
verejné zdravie, píše sa v správe mimovládok Global
Health Advocates a StopAids, ktoré kritizujú
netransparentnosť v oblasti verejne financovaných
zmlúv na vakcíny

infovojna.bz/article/farmaceuticke-firmy-lobovanim-na-pode-eu-poskodili-verejne-zdravie-pise-sa-v-sprave-
mimovladok-global-health-advocates-a-stopaids-ktore-kritizuju-netransparentnost-v-oblasti-verejne-financovanych-
zmluv-na-vakciny

Předsedkyně Evropské komise Ursula von der Leyenová se ve

prospěch smluv s farmaceutickými firmami o nákupu vakcín vzdala

myšlenky, že vakcíny jsou věcí obecného blaha.

Vliv farmaceutické lobby na instituce EU, jako jsou Evropská komise

či Evropský parlament, se během pandemie covidu-19 výrazně zvýšil.

Tento trend také ovlivnil zdraví občanů. Podle Euractivu to vyplynulo

ze správy nevládních organizací Global Health Advocates (GHA) a 

StopAids .

https://www.infovojna.bz/article/farmaceuticke-firmy-lobovanim-na-pode-eu-poskodili-verejne-zdravie-pise-sa-v-sprave-mimovladok-global-health-advocates-a-stopaids-ktore-kritizuju-netransparentnost-v-oblasti-verejne-financovanych-zmluv-na-vakciny
https://www.ghadvocates.eu/report-launch-event-access-denied-what-happens-when-big-pharma-is-in-the-drivers-seat/
https://stopaids.org.uk/resources/access-denied-what-happens-when-big-pharma-is-in-the-drivers-seat/
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„Soukromé zájmy během pandemie do nepřiměřené míry

ovlivnily evropské rozhodovací orgány, což vedlo k

nedostatku transparentnosti v oblasti veřejně

financovaných smluv na vakcíny,“ řekla v rozhovoru pro

francouzskou verzi portálu Euractiv Rowan Dunnová z GHA .

Na začátku pandemie covid-19 – v březnu 2020 – se Evropská

komise snažila zemím EU co nejrychleji zajistit dávky vakcín, které

prezentovala jako věc obecného blaha dostupného pro všechny.

EU však brzy v této oblasti začala zaostávat za svou vakcinační

kampaní, a to zejména ve srovnání se Spojeným královstvím či

Spojenými státy. Komise se tak ocitla pod tlakem veřejnosti,

poukazuje Dunnová.

Podle belgického europoslance Marca Botengu jde o velmi důležitou

změnu ve vakcinační strategii Komise. Vysvětlil, že předsedkyně

Evropské komise Ursula von der Leyenová se ve prospěch smluv o

nákupu vakcín s farmaceutickými společnostmi vzdala myšlenky, že

vakcíny jsou věcí obecného blaha.

Ze zprávy nevládek GHA a StopAids rovněž vyplynulo, že Komise

čelila mimořádné situaci a tak ustoupila některým požadavkům

farmaceutických laboratoří včetně cenotvorby, transparentnosti

smluv či duševního vlastnictví.

„Výhodou duševního vlastnictví je, že farmaceutické firmy

jím získají monopol a umí si tak zajistit nejvyšší možný

zisk,“ vysvětlil Botenga.

Podle zprávy tento nepřiměřený vliv farmaceutických společností na

Evropskou komisi potenciálně ztížil lidem v rozvojových zemích

přístup k vakcínám.

Evropská prokuratura vyšetřuje korupci při nákupu vakcín od Pfizeru

https://www.euractiv.com/section/coronavirus/news/big-pharma-has-disproportionate-influence-on-public-health-new-report-says/
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Evropská prokuratura (EPPO) 14. října 2022 potvrdila, že vyšetřuje

nákup proticovidových vakcín ze strany EU během vrcholu pandemie

onemocnění COVID-19.

Generální ředitel společnosti Pfizer Albert Bourla opět odmítl

vypovědět před Zvláštním výborem Evropského parlamentu pro

pandemii Covid-19.

„Nemáme žádné nové informace, které bychom s výborem

mohli sdílet,“ napsal v písemné odpovědi Bourla, kterému se už z

jednoho takového výslechu podařilo vyvléct ještě v říjnu. Tehdy měl

čelit otázkám o tom, jak došlo k uzavření tajných smluv na vakcíny.

Na kobereček si ho europoslanci pozvali poté, co z auditu strategie

EU v oblasti zadávání veřejných zakázek vakcín vyplynuly nové

otázky ohledně komunikace mezi Bourlem a předsedkyní Evropské

komise Ursulou von der Leyenovou, která předcházela uzavření

smlouvy na vakcíny v hodnotě několika miliard eur.

Výslechu v europarlamentním výboru se v říjnu místo Bourlu

podrobila Janine Smallová, která má v rámci Pfizeru na starosti

mezinárodní rozvinuté trhy.

Ta musela před členy výboru vysvětlovat Bourlovu nepřítomnost či

odpovídat na otázky týkající se jednání o smlouvách na vakcíny a

vakcín samotných. Zdá se však, že europoslanci ji nepovažují za

plnohodnotnou náhradu, a proto si výbor povolal generálního

ředitele do „horkého křesla“ podruhé.

Předsedkyně covidového výboru Kathleen Van Bremptová vysvětlila,

že mnoho z otázek, na které se europoslanci ptali, zůstalo

nezodpovězeno.

Poslanci europarlamentu chtějí vyšetřovat korupci související s nákupem vakcín

Šest poslanců Evropského parlamentu uspořádalo 11. října

2022 tiskovou konferenci , den poté, co se Albert Bourla,

generální ředitel společnosti Pfizer, odmítl zúčastnit

https://www.infovojna.bz/article/video-koniec-hry-vakciny-proti-kovidu-medialny-vystup-europoslancov-v-reakcii-na-sokujuce-spravanie-sefa-pfizeru-ktory-odmietol-na-kovidovom-vybore-europskeho-parlamentu-odpovedat-na-otazky-zakonodarcov
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zasedání kovidového výboru v Evropském parlamentu a

odpovídat na otázky europoslanců.

Více ve videu:

Na skandál poukázal ve svém projevu v europarlamentu i

rumunský europoslanec Cristian Terheș. Více ve videu ZDE

.

Minulý týždeň bol šéf Pfizeru Albert Bourla na zasadnutí

Svetového ekonomického fóra vo švajčiarskom Davose

terčom nepríjemných otázok novinárov portálu Rebel

News ohľadne neúčinnosti tzv. vakcín, na ktorých zarobil

ťažké peniaze:

Zdroj: trend.sk / InfoVojna

 

 

https://www.infovojna.bz/article/video-sefka-eurokomisie-ursula-von-der-leyenova-je-vysetrovana-uradom-europskej-prokuratury-kvoli-multimiliardovemu-megabiznisu-s-nakupom-covid-vakcin
https://www.infovojna.bz/article/video-konfrontace-reditele-pfizeru-na-wef-v-davosu-alberta-bourlu-dostal-na-svetovem-ekonomickem-foru-29-otazek-na-zadnou-nedokazal-odpovedet
https://www.trend.sk/spravy/farmaceuticke-firmy-svojim-vplyvom-poskodili-verejne-zdravie-odhalili-mimovladky

